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إٌ قذسة انثٌٍٕٕسٌب عهى انخُبعق يع إٌَٔبث انفهضاث كهٍجُذاث يخعبدنت ٔ أحبدٌت الإٌٍَٔ 

ئف يٍ انًشكببث انٓبيت حقٕو عهى حهقت خًبعٍت انثٍٕصٔلاث طب .ٔثُبئٍت الإٌٍَٔ أطبح ٔاقعبً يعشٔفبً

ًْٔ راث أًٍْت بٍٕنٕجٍت ببعخببسْب  1ٔ3غٍش يخجبَغت بزسحً كبشٌج ٍَٔخشٔجٍٍ فً انًٕاضع 

 نقذ حى ححضٍش ثلاد .يٕجٕدة فً كثٍش يٍ انجضٌئبث انبٕنٕجٍت بًب فً رنك انًضبداث انحٌٍٕت

-amino-4-2يٍ حفبعم َبحجت  PhMeTzTu , AllMeTzTu  EtMeTzTu ,نٍجُذاث 

methylthiazol ٍيع كم يisothiocyanate   ethyl,Allyl , Phenyl  ٔحى حٕطٍف انخشكٍب

انكًٍٍبئً نٓزِ انهٍجُذاث بٕاعطت انخحهٍم انعُظشي انذقٍق ٔبعض انذساعبث انطٍفٍت يثم 
13

C, 
1
H 

NMR, IR ,  نغببقت يع بعض ٔحى يفبعهّ انهٍجُذاث ا. أشعت اكظ أحبدٌت انبهٕسة ,طٍف انكخهت

 1:2, 1:3بُغبت يٕنٍت  Pt(II) ,Pd(II) ,Cu(III) ,Co(II) ,Ni(II)إٌَٔبث انفهضاث الاَخقبنٍت يثم 

فهض فخكَٕج يخشاكببث بُفظ انُغبت انًٕنٍت انغببقت ٔحى انخعشف عهى حشكٍبٓب انكًٍٍبئً :نٍجُذ 1:1,

ٔقذ . طٍهٍت ٔانخحهٍم انحشاسيبٕاعطت انخحبنٍم انغببقت ببلإضبفت إنى انطٍف الإنكخشًَٔ ٔانخٕ

 N2Hظٕٓس حشدد نهًجًٕعت   1:2, 1:3أظٓشث أطٍبف الأشعت ححج انحًشاء نًخشاكببث يٍ َٕع 

 N1H,ظٕٓس حشدد نًجًٕعخً  1:1أيب انًخشاكببث يٍ َٕع  N1Hٔاخخفبء حشدد نهًجًٕعت   

N2H . أيب طٍف
1
H NMR  فُلاحظ ظٕٓس انبشٔحٌٕ انخبص بًجًٕعتN2H بشٔحٌٕ ٔاخخفبء ان

فُلاحظ  1:1أيب انًخشاكببث يٍ َٕع   1:2, 1:3فً انًخشاكببث يٍ َٕع N1Hانخبص بًجًٕعت 

أيب طٍف .  N2H ,N1Hظٕٓس انبشٔحًَٕ انخبص بًجًٕعخً 
13

C NMR  فُلاحظ ظٕٓس جًٍع

ى ٔقذ ح. انًٍثٍم, الأنٍم, حهقت انفٍٍُم, (CS), يٍثٍم حهقت انثٍبصٔل, رساث انكشبٌٕ فً حهقت انثٍبصٔل

 ,TG)دساعت يٍكبٍَكٍت انخكغٍش انحشاسي نخهك انًخشاكببث بٕاعطت حقٍُبث انخحهٍم انحشاسي انٕصًَ 

DTG)  ًٔانخحهٍم انحشاسي انخفبضه.(DTA)    كزنك حى دساعت طٍف انكخهت بخقٍُتGC/EIMS 

صٔل ثٍب –فقذ حى ححضٍش عذد يٍ يشخقبث ثٌٍٕٕسٌب (. II)ٔانبلاحٍٍ( II)نبعض يخشاكببث انبلادٌٕو

ٔقذ حى حٕطٍف عذد يٍ ْزِ انًشخقبث ( (HIV-Iكًثبطبث نفٍشٔط َقض انًُبعت انبششي 

 .  كًحفضاث
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There are several types of biological activates for many of the thiourea and 

thiazole derivatives and there metal complexes. An attractive feature of thioureas is their 

of synthesis and ready modification of the substituents on nitrogen atoms and hence their 

physical and chemical proparties. Three types of ligands were synthesized (PhMeTzTu), 

(AllMeTzTu), (EtMeTzTu), which are the result of the reaction of  2-amino-4-

methylthiazol with phenyl, allyl and ethyl isothiocyanate. The prepared the ligands were 

characterized by elemental analysis and by 
13

C, 
1
H NMR, IR, mass spectra and single 

crystal x-rays studies, and with some physical studies like the micro elemental analysis. 

The corresponding complexes of these ligand were synthesized by the reaction of the 

ligands with Ni(II), Co(III), Cu(II), Pd(II), Pt(II) at molar ratio of 1:1, 1:2 and 1:3., there 

chemical structures were characterized with the pervious spectral studies as well as the 

UV-Vis-IR electronic spectroscopy, conductivity and thermal analysis. The IR spectra of 

the 1:2 and 1:3 complexes showed stretching frequency for the N2H group and the 

disappearance of the band of N1H. While in the 1:1 complexes the IR spectra showed 

the appearance of the band of the N1H and N2H groups. The 
1
H NMR spectra showed 

the appearance of the N2H proton and the disappearance of the N1H proton in the 1:2 

and 1:3 complexes, and the appearance of the proton of the groups N1H and N2H in the 

1:1 complexes. The 
13

C NMR spectra showed the appearance of all carbon atoms in the 

thiazole ring , methyl thiazol, the phenyl ring, the ally and methyl. 


